
       

Utlåtande 2015:122 RI (Dnr 106-539/2015) 

 

 

Fiskmarknad vid Slussen 
Motion (2015:15) av Joakim Larsson (M) 
 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Motion (2015:15) av Joakim Larsson (M) om ”Fiskmarknad vid Slussen” 

anses besvarad med hänvisning till vad som sägs i utlåtandet. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Karin Wanngård anför följande. 

 

Ärendet 

 

Joakim Larsson (M) föreslår att kommunfullmäktige uppdrar åt 

exploateringsnämnden att utreda förutsättningarna för att reservera en 

permanent plats för en kommersiell aktör att bedriva fiskmarknad vid Nya 

Slussen. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, exploateringsnämnden, 

fastighetsnämnden, miljö- och hälsoskyddsnämnden, stadsbyggnadsnämnden, 

trafiknämnden, Södermalms stadsdelsnämnd och Stockholms Stadshus AB. 

Stockholms Stadshus AB har underremitterat till dotterbolagen Stockholms 

Hamn AB och Stockholm Business Region. 

Stadsledningskontoret anser att en normal myndighetshantering av 

ansökningar och tillståndsprocesser etcetera av stadens nämnder är tillräcklig 



insats för att säkerställa att en fiskmarknad kan etableras i Stockholm om 

konsumenternas efterfrågan är stor nog och intresse finns att etablera en sådan. 

Exploateringsnämnden föreslår att en möjlig fiskmarknad inriktad mot 

försäljning till konsument fortsättningsvis finns med som en av flera tänkbara 

etableringar i den fortsatta projekteringen av Nya Slussen, och att ett eventuellt 

läge för en fiskauktion i Stockholm får utredas i annat sammanhang. 

Fastighetsnämnden konstaterar att för att ge en framtida fiskmarknad i 

Stockholm bästa möjliga förutsättningar att vara både välbesökt och lönsam, 

bör ärendet utredas ur ett kommersiellt och ett funktionellt perspektiv, samt 

tillägger att de gärna bidrar med sin kompetens kring såväl kommersiella som 

funktionella krav för en eventuell fiskmarknad. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden har ingenting att erinra mot förslaget. 

Stadsbyggnadsnämnden ser inga hinder för att en möjlig fiskmarknad, 

inriktad mot försäljning till konsument, kan lokaliseras till Nya Slussen, då de 

bedömer att det inte krävs särskilda åtgärder utöver vad som hittills ingått som 

förutsättningar för projekteringen av anläggningen.  

Trafiknämnden anser att det inte finns någonting som hindrar att en 

fiskmarknad lokaliseras till Slussen, under förutsättning att en blivande ägare 

till de aktuella ytorna ser det som ett intressant koncept. 

Södermalms stadsdelsnämnd anser att förslaget att låta 

exploateringsnämnden utreda förutsättningarna att reservera en permanent 

plats för fiskmarknad vid Nya Slussen är positivt. 

Stockholms Stadshus AB framhåller vikten av att en eventuell etablering 

sker med hänsyn till övriga verksamheter, transporter och sjötrafik längs kajen. 

 

Mina synpunkter 

 

Jag delar motionärens uppfattning om att det skulle vara bra med en 

fiskmarknad i Stockholm, särskilt för försäljning av den fisk som fångats av 

fiskare i vårt närområde. I takt med att stockholmarnas intresse för mat och i 

synnerhet för närproducerade produkter ökar behöver staden arbeta aktivt för 

att möjliggöra för kommersiella aktörer som vill etablera olika typer av 

grossist- eller försäljningsverksamhet. Däremot anser jag att det är för tidigt att 

ta ställning till en fiskmarknad på Slussen. Inom ramen för projekt Slussen har 

nämnderna fått i uppdrag att se över den föreslagna bebyggelsen på och vid 

Södermalmstorg i syfte att skapa en vacker miljö och att skapa ett förbättrade 

offentliga rum. Vi behöver ta ett bredare grepp kring hur vi gör platsen 

attraktiv och öppen för stockolmarna. Därför vore det att gå händelserna i 

förväg om vi redan i dag riktar in oss mot etableringen av en fiskmarknad. 



Vidare vill jag framföra att jag inte anser att en fiskmarknad är en del av det 

kommunala kärnuppdraget och att en eventuell fiskmarknad, på Slussen eller 

annan plats, ska finansieras av en kommersiell aktör.    

 

Bilagor 

1. Reservationer m.m. 

2. Motion (2015:15) av Joakim Larsson (M) om ”Fiskmarknad vid 

Slussen” 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Reservation anfördes av borgarråden Anna König Jerlmyr och Cecilia Brinck 

(båda M) och borgarrådet Lotta Edholm (FP) enligt följande. 

 

Vi föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

 

1. Motion (2015:15) av Joakim Larsson (M) om fiskmarknad vid Slussen bifalls. 

2. Därutöver anförs följande. 

 

Sedan ett par år har ett försök med en fiskmarknad prövats i Stockholm, en verksamhet 

som uppskattats mycket av både stockholmare och besökare. Olika framtida 

placeringar har diskuterats, och det är hög tid att nu finna en permanent lösning. Idén 

om en 

fiskmarknad i Stockholm är förvisso inget nytt. Historiskt sett har det exempelvis 

funnits en fiskmarknad vid Slussen, dit fiskare från skärgården kom för att sälja sin 

fisk till Stockholmarna. 

Slussen är en av stadens viktigaste knutpunkter för gående, cyklister och 

kollektivtrafik. Nu ska Slussen byggas om till att också bli en av Stockholms mest 

attraktiva 

mötesplatser med parker, nöjen och kultur, restauranger och caféer. Vi ser i samband 

med detta goda möjligheter att etablera en permanent plats för en fiskmarknad i den 

nya handelsytan, med närproducerade råvaror och lokalt fångad fisk från till exempel 

Mälaren, Hjälmaren och Saltsjön. Det torde finnas goda förutsättningar för en 

kommersiell aktör att bedriva denna typ av verksamhet. 

Det är därför glädjande att stadens nämnder inte ser några hinder för att en 

permanent fiskmarknad, med inriktning mot försäljning till konsument, kan lokaliseras 

till Nya Slussen. En sådan verksamhet ges fullt stöd i den lagakraftvunna detaljplanen. 

 

 

 

 



 

 

 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar följande. 

Motion (2015:15) av Joakim Larsson (M) om ”Fiskmarknad vid Slussen” 

anses besvarad med hänvisning till vad som sägs i utlåtandet. 

 

 

Stockholm den 21 oktober 

På kommunstyrelsens vägnar: 

K A R I N  W A N N G Å R D  

 

 

Ulrika Gunnarsson 

 

Reservation anfördes av Anna König Jerlmyr, Cecilia Brinck, Dennis Wedin, 

Johanna Sjö och Markus Nordström (alla M) och Lotta Edholm (FP) med 

hänvisning till Moderaternas och Folkpartiets gemensamma reservation i 

borgarrådsberedningen. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Karin Ernlund (C) och Erik Slottner (KD) med 

hänvisning till Moderaternas och Folkpartiets gemensamma reservation i 

borgarrådsberedningen. 

 

 



 

Remissammanställning 
 

Ärendet 

 

Joakim Larsson (M) föreslår att kommunfullmäktige uppdrar åt 

exploateringsnämnden att utreda förutsättningarna för att reservera en 

permanent plats för en kommersiell aktör att bedriva fiskmarknad vid Nya 

Slussen. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, exploateringsnämnden, 

fastighetsnämnden, miljö- och hälsoskyddsnämnden, stadsbyggnadsnämnden, 

trafiknämnden, Södermalms stadsdelsnämnd och Stockholms Stadshus AB.  

Stockholms Stadshus AB har underremitterat till dotterbolagen Stockholms 

Hamn AB och Stockholm Business Region. 

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 4 augusti 2015 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Stadsledningskontoret konstaterar att etablerandet av en fiskmarknad i Stockholm 

skulle kunna leda till ett förbättrat utbud av färsk fisk i staden samtidigt som regionens 

fiskerinäring vitaliseras.  

Förverkligandet av en permanent fiskmarknad i Stockholm förutsätter ett utvecklat 

samarbete mellan fiskare, eventuella grossister och finansiärer som bedömer 

efterfrågan som god. Om det finns marknadsmässiga förutsättningar för detta bedöms 

bäst av en privat aktör. 

Stadsledningskontoret menar att en normal myndighetshantering av ansökningar 

och tillståndsprocesser etcetera av stadens nämnder är tillräcklig insats för att 

säkerställa att en fiskmarknad kan etableras i Stockholm om konsumenternas 

efterfrågan är stor nog och intresse finns att etablera en sådan. 

Vad gäller användningen av de lokaler som kommer att iordningsställas i Nya 

Slussen är det en fråga för den pågående planprocessen, som stadens nämnder hanterar 

i gängse ordning.  

Motion (2015:15) av Joakim Larsson om fiskmarknad vid Slussen anses besvarad 

med hänvisning till vad som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande.  

 

 



 

 

Exploateringsnämnden 

 

Exploateringsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 20 augusti 2015 

att överlämna kontorets tjänsteutlåtande till som svar på remissen. 

 

Reservation anfördes av vice ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och Abit 

Dundar (FP), bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Markus Berensson (C) som instämde i förslag till 

beslut från vice ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och Abit Dundar (FP). 

 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande daterat den 11 juni 2015 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

I den kommande planeringen för handelsplatsen och de publika byggnaderna på 

Södermalmstorg kan olika koncept prövas.  

Kontorets förslag är att en möjlig fiskmarknad inriktad mot försäljning till 

konsument fortsättningsvis finns med som en av flera tänkbara etableringar i den 

fortsatta projekteringen av Nya Slussen, och att ett eventuellt läge för en fiskauktion i 

Stockholm får utredas i annat sammanhang. 

 

Fastighetsnämnden 

 

Fastighetsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 25 augusti 2015 att 

överlämna fastighetskontorets tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Reservation anfördes av Henrik Sjölander m.fl. (M) och Helena Eklund (FP), 

bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Per Ankersjö (C) som instämde i förslag till beslut 

från Henrik Sjölander m.fl. (M) och Helena Eklund (FP). 

 

Fastighetskontorets tjänsteutlåtande daterat den 23 juni 2015 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

För att ge en framtida fiskmarknad i Stockholm bästa möjliga förutsättningar att vara 

både välbesökt och lönsam, bör ärendet utredas ur ett kommersiellt och ett funktionellt 

perspektiv.  

Storleken på fiskmarknaden bör dimensioneras utifrån konsumenters efterfrågan 



 

och deras köpbeteende för fisk och livsmedel. Fiskmarknadens koncept skulle kunna 

vara en mindre deli-marknad i anslutning till Slussens tunnelbanestation, eller en 

restaurang vid vattnet med en deli-försäljning. En traditionell saluhall har en avsevärt 

högre marknadsrisk varför dimensionering och läge bör utredas noggrant. 

För att den lokala fiskenäringen ska kunna bli mer framgångsrik, är det nödvändigt 

att fiskenäringen har andra försäljningsställen i staden, såsom i livsmedelsbutiker, 

delibutiker och via e-handel. Fiskenäringen måste anpassa sig till kommuninvånarnas 

köpbeteende. 

Försäljningsvolymerna från den enskilda fiskmarknaden, bedöms initialt som 

begränsad för att gynna näringen. Fastighetskontoret finner dock att en kommersiellt 

anpassad fiskmarknad skulle kunna vara karaktärsskapande och en identitetsbärare för 

östersjöfisket. Genom detta skulle fisket enklare kunna saluföras på andra platser, och 

på så sätt framgångsrikt gynna den lokala näringen. 

Om kommunfullmäktige anser att det finns ett stort värde av att etablera en 

fiskmarknad i Stockholm kan fastighetskontoret vara behjälpligt med att utreda 

ytbehovet och konceptet, vilket är en förutsättning för att hitta en lämplig lokalisering. 

Därefter kan sökandet påbörjas efter en funktionell fastighet för konsumentaccess, 

varutransporter och hygienkrav för kylutrymmen och sophantering. 

Fastighetskontoret, som förvaltare av Stockholms tre saluhallar, bidrar gärna med 

sin kompetens kring såväl kommersiella som funktionella krav för en eventuell 

fiskmarknad.  

 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 25 

augusti 2015 att tillstyrka motionen. 

 

Reservation anfördes av vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad 

m.fl. (M) och Ola J Hedin (FP), bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Ulrika Hoff (KD) som instämde i förslag till beslut 

från vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och Ola J 

Hedin (FP). 

 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 11 augusti 2015 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Miljöförvaltningen har ingenting att erinra mot förslaget.  

Länsstyrelsen i Stockholm presenterade i2012 ett förslag om att inrätta en 

fiskmarknad i Stockholmsområdet (se http://stockholmsfiskmarknad.se/). Det 

resulterade i att Sturehofsgruppen öppnade en fiskförsäljning i Sturegallerian under 

http://stockholmsfiskmarknad.se/


 

namnet Matmarknaden. Enligt uppgift från länsstyrelsen finns det dock en rad problem 

av logistikkaraktär, med hantering av efterfrågan, utbud, prissättning m m. 

Det finns behov av en fiskauktion i Stockholm som skulle kunna korta ledtiderna 

för leverans av fisk till detaljhandeln i Stockholmsområdet och underlätta för såväl 

fiskare som detaljister att lösa prisbildning, logistik etc. Det har gjorts försök genom 

fastighetskontoret att åstadkomma en fiskauktion inom slakthusområdet. Dessa försök 

har dock inte resulterat i något konkret projekt från en entreprenör som vore beredd att 

driva en fiskauktion i Stockholm. 

Fastighetskontoret har också diskuterat möjligheterna att inom ramen för en ny 

saluhall, bl a inom nya Slussen, att åstadkomma en motsvarighet till fiskauktion eller 

lokal fiskmarknad.  

Förvaltningen föreslår därför att exploateringskontorets utredning sker i samråd 

med fastighetskontoret. 

 

Stadsbyggnadsnämnden 

 

Stadsbyggnadsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 20 augusti 2015 

att överlämna kontorets tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Reservation anfördes av vice ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Björn 

Ljung (FP) och Erik Slottner (KD), bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Christina Linderholm (C) som instämde i förslag 

till beslut från vice ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Björn Ljung (FP) 

och Erik Slottner (KD).  

 

Stadsbyggnadskontorets tjänsteutlåtande daterat den 26 maj 2015 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Exploateringskontoret, som undersökt frågan närmare, har konstaterat att årligen 

omkring 1100 ton fisk fiskas inom ett närområde om 25 mils radie från centrala 

Stockholm. Kontoret bedömer inte att Nya Slussen, eller motsvarande delar av centrala 

Stockholm, har kapacitet att tillgodose behoven från en fiskeauktionsverksamhet 

motsvarande den som bedrivs i Göteborg. En sådan verksamhet skulle möjligen kunna 

lokaliseras till Slussen, men inte med mindre än att det pågående projektet genomgår 

en fullständig omarbetning med nya utgångspunkter. De negativa miljöeffekter till 

följd av transporter inom fiskerinäringen som motionen pekar på kan sannolikt inte 

heller lösas genom ett permanentande av den försöksverksamhet som motionen 

refererar till, då denna var relativt småskalig och främst riktad till konsument.  

Då den försöksverksamhet som bedrivits var relativt småskalig, och främst riktade 

sig till konsumenter och möjligen mindre verksamheter, bedömer 



 

stadsbyggnadskontoret att förutsättningar för en sådan verksamhet finns inom Nya 

Slussen. Planen medger idag en sådan verksamhet. Handelsplatsen kommer att kunna 

öppna med vissa funktioner tidigast 2023 och vara fullt färdigställd i samband med att 

de östra delarna av Slussen, med komplett varuinlastning och logistikfunktioner, 

slutförs cirka två år senare. De nya publika byggnaderna på Södermalmstorg beräknas 

kunna uppföras etappvis 2021-2024. 

För att möjliggöra en fiskmarknad inom Nya Slussen bedöms inte att det krävs 

särskilda åtgärder utöver vad som hittills ingått som förutsättningar för projekteringen 

av anläggningen, och där inslag av mat och dryck, inklusive livsmedelsförsäljning, 

setts som naturliga och önskvärda. Stadsbyggnadskontoret ser därför inga hinder för 

att en möjlig fiskmarknad, inriktad mot försäljning till konsument, kan lokaliseras till 

Nya Slussen. 

 

Trafiknämnden 

 

Trafiknämnden beslutade vid sitt sammanträde den 20 augusti 2015 att 

överlämna kontorets tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Reservation anfördes av vice ordföranden Cecilia Brinck m.fl. (M), Patrik 

Silverudd (FP) och Karin Ernlund (C), bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Mikael Valier (KD) som instämde i förslag till 

beslut från vice ordföranden Cecilia Brinck m.fl. (M), Patrik Silverudd (FP) 

och Karin Ernlund (C). 

 

Trafikförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 25 maj 2015 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Det finns ännu inget färdigt koncept för den nya handelsplatsen vid Slussen och 

arbetet med att hitta en framtida ägare av platsen har inte startat. Handelsplatsen 

kommer att kunna öppna med vissa funktioner tidigast 2023 och vara fullt färdigställd 

i samband med att de östra delarna av Slussen med komplett varuinlastning och 

logistikfunktioner slutförs cirka två år senare. De nya publika byggnaderna på 

Södermalmstorg beräknas kunna uppföras etappvis 2021-2024. 

I de förutsättningar som hittills styrt projekteringen av den nya anläggningen har 

inslag av mat och dryck inklusive livsmedelsförsäljning setts som naturliga och 

önskvärda. Det finns därför ingenting som hindrar att en fiskmarknad lokaliseras till 

Slussen, under förutsättning att en blivande ägare till de aktuella ytorna ser det som ett 

intressant koncept. 

Om en fiskmarknad eller liknande ska placeras på offentlig plats krävs 

polistillstånd enligt ordningslagen (1993:1617). Trafikkontorets upplåtelseenhet får 



 

ansökan om polistillstånd på remiss från polisen och besvarar remissen utifrån de 

bedömningsgrunder som staden har att bevaka; framkomlighet, markanvändning, 

stadsbild, driftmöjligheter och trafik. Vid handläggning angående 

upplåtelseansökningar bedöms lämpligheten med hänsyn till dessa. 

 

Södermalms stadsdelsnämnd 

 

Södermalms stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 27 augusti 

2015 att överlämna stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

Reservation anfördes av Filip Solsjö m.fl. (M) och Anne-Lie Elfvén (FP), 

bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Fredrik Lindstål (C) och Leif Kroon (KD) som 

instämde i förslag till beslut från Filip Solsjö m.fl. (M) och Anne-Lie Elfvén 

(FP). 

 

Södermalms stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 4 augusti 

2015 har i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen anser att förslaget att låta exploateringsnämnden utreda 

förutsättningarna att reservera en permanent plats för fiskmarknad vid Nya Slussen är 

positivt och att Slussen är en lämplig plats för en fiskmarknad då platsen är centralt 

belägen och utgör en av stadens viktigaste knutpunkter.  

 

Stockholms Stadshus AB 

 

Stockholms Stadshus AB:s tjänsteutlåtande daterat den 8 juni 2015 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Stockholms Hamns remissvar har i huvudsak följande lydelse: 

En fiskmarknad och liknande kommersiell verksamhet i det nya Slussenområdet kan 

bidra till att levandegöra området. Så länge en fiskmarknad inte tar ytor i anspråk som 

kan behövas för att säkerställa sjöfartens behov har Stockholms Hamnar inget att 

tillägga. 

 

SBR:s remissvar har i huvudsak följande lydelse: 

SBR anser att det är angeläget med en fungerande marknad för yrkesfisket i regionen 

och att det redan nu planeras för en centralt belägen fiskauktion i Stockholm för 



 

yrkesfisket. Det är positivt ur näringens synvinkel och ur ett miljömässigt perspektiv 

avseende minskat behov av transporter. SBR har inget att erinra mot att lokalisera 

fiskmarknaden till den nya Slussen i enlighet med motionärens förslag men fokuserar 

på att skapa förutsättningar för en etablering av marknaden i närtid enligt ovan nämnda 

planer. Om berörd aktör ser Slussen som en bra plats för framtida placering av 

marknaden kommer SBR i sådana fall vara behjälplig i ärendet. 

 

Koncernledningens synpunkter 

Koncernledningen anser att motionärens förslag att etablera en fiskmarknad vid 

Slussen kan vara ett alternativ att pröva i de diskussioner och planer som redan 

påbörjats av SBR, för en etablering av en fiskmarknad i Stockholms innerstad.  

Stockholms Hamn är, om exploateringsnämnden får ett utredningsuppdrag, utifrån 

sitt ägardirektiv om att fortsätta utveckla stadens kajer, en viktig aktör som 

medverkande i den föreslagna utredningen.  

Koncernledningen måste dock framhålla vikten av att en etablering sker med 

hänsyn till övriga verksamheter, transporter och sjötrafik längs kajen.  

 



 

Bilaga 1 

Reservationer m.m. 
 

Exploateringsnämnden 

 

Reservation anfördes av vice ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och Abit 

Dundar (FP) enligt följande.  

 

1 Exploateringsnämnden beslutar att tillstyrka motionen. 

2 Exploateringsnämnden beslutar att därutöver anföra: 

 

Sedan ett par år har ett försök med en fiskmarknad prövats i Stockholm, en verksamhet 

som uppskattats mycket av både stockholmare och besökare. Olika framtida 

placeringar har diskuterats, och det är hög tid att nu finna en permanent lösning. Idén 

om en fiskmarknad i Stockholm är förvisso inget nytt. Historiskt sett har det 

exempelvis funnits en fiskmarknad vid Slussen, dit fiskare från skärgården kom för att 

sälja sin fisk till Stockholmarna.  

Slussen är en av stadens viktigaste knutpunkter för gående, cyklister och 

kollektivtrafik. Nu ska Slussen byggas om till att också bli en av Stockholms mest 

attraktiva mötesplatser med parker, nöjen och kultur, restauranger och caféer. Vi ser i 

samband med detta goda möjligheter att etablera en permanent plats för en 

fiskmarknad i den nya handelsytan, med närproducerade råvaror och lokalt fångad fisk 

från till exempel Mälaren, Hjälmaren och Saltsjön. Det torde finnas goda 

förutsättningar för en kommersiell aktör att bedriva denna typ av verksamhet. 

Det är därför glädjande att exploateringskontoret föreslår att en fiskmarknad med 

inriktning mot försäljning till konsumenter finns med som ett tänkbart framtida 

koncept i den fortsatta projekteringen av Nya Slussen. En sådan verksamhet ges fullt 

stöd i den lagakraftvunna detaljplanen. Avslutningsvis uppskattar vi det gedigna 

bakgrundsarbete som exploateringskontoret har gjort avseende fiskerinäringens 

auktionsverksamhet. 

 

Fastighetsnämnden 

 

Reservation anfördes av Henrik Sjölander m.fl. (M) och Helena Eklund (FP) 

enligt följande.  

 

1 Att tillstyrka motionen  

2  Att därutöver anföra: 

 

Sedan ett par år har ett försök med en fiskmarknad prövats i Stockholm, en verksamhet 

som uppskattats mycket av både stockholmare och besökare. Olika framtida 



 

placeringar har diskuterats, och det är hög tid att nu finna en permanent lösning. Idén 

om en fiskmarknad i Stockholm är förvisso inget nytt. Historiskt sett har det 

exempelvis funnits en fiskmarknad vid Slussen, dit fiskare från skärgården kom för att 

sälja sin fisk till Stockholmarna.  

Slussen är en av stadens viktigaste knutpunkter för gående, cyklister och 

kollektivtrafik. Nu ska Slussen byggas om till att också bli en av Stockholms mest 

attraktiva mötesplatser med parker, nöjen och kultur, restauranger och caféer. Vi ser i 

samband med detta goda möjligheter att etablera en permanent plats för en 

fiskmarknad i den nya handelsytan, med närproducerade råvaror och lokalt fångad fisk 

från till exempel Mälaren, Hjälmaren och Saltsjön. Det torde finnas goda 

förutsättningar för en kommersiell aktör att bedriva denna typ av verksamhet. 

Det är därför glädjande att exploateringskontoret föreslår att en fiskmarknad med 

inriktning mot försäljning till konsumenter finns med som ett tänkbart framtida 

koncept i den fortsatta projekteringen av Nya Slussen. En sådan verksamhet ges fullt 

stöd i den lagakraftvunna detaljplanen. Avslutningsvis uppskattar vi det gedigna 

bakgrundsarbete som exploateringskontoret har gjort avseende fiskerinäringens 

auktionsverksamhet. 

 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

 

Reservation anfördes av vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad 

m.fl. (M) och Ola J Hedin (FP) enligt följande.  

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att tillstyrka motionen. 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att därutöver anföra: 

 

Idén om en fiskmarknad i Stockholm är inte ny. Historiskt sett har det exempelvis 

funnits en fiskmarknad vid Slussen, dit fiskare från skärgården kom för att sälja sin 

fisk till stockholmarna. Sedan ett par år har ett försök med en fiskmarknad genomförts 

i Stockholm, en verksamhet som uppskattats mycket av både stockholmare och 

besökare. Olika framtida placeringar har diskuterats, och det är hög tid att nu finna en 

permanent lösning. 

Slussen är en av stadens viktigaste knutpunkter för gående, cyklister och 

kollektivtrafik. Nu ska Slussen byggas om till att också bli en av Stockholms mest 

attraktiva mötesplatser med parker, nöjen och kultur, restauranger och caféer. Vi ser i 

samband med detta goda möjligheter att etablera en permanent plats för en 

fiskmarknad i den nya handelsytan, med närproducerade råvaror och lokalt fångad fisk 

från till exempel Mälaren, Hjälmaren och Saltsjön. Det torde finnas goda 

förutsättningar för en kommersiell aktör att bedriva denna typ av verksamhet. Det är 

därför glädjande att miljöförvaltningen inte uttrycker några allvarliga tvivel inför att en 

permanent fiskmarknad skulle kunna etableras vid Nya Slussen. En sådan verksamhet 

ges fullt stöd i den lagakraftvunna detaljplanen.  

 

 



 

 

 

 

Stadsbyggnadsnämnden 
 

Reservation anfördes av vice ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Björn 

Ljung (FP) och Erik Slottner (KD) enligt följande.  

 

1 Att tillstyrka motionen  

2 Att därutöver anföra 

 

Sedan ett par år har ett försök med en fiskmarknad prövats i Stockholm, en verksamhet 

som uppskattats mycket av både stockholmare och besökare. Olika framtida 

placeringar har diskuterats, och det är hög tid att nu finna en permanent lösning. Idén 

om en fiskmarknad i Stockholm är förvisso inget nytt. Historiskt sett har det 

exempelvis funnits en fiskmarknad vid Slussen, dit fiskare från skärgården kom för att 

sälja sin fisk till Stockholmarna.  

Slussen är en av stadens viktigaste knutpunkter för gående, cyklister och 

kollektivtrafik. Nu ska Slussen byggas om till att också bli en av Stockholms mest 

attraktiva mötesplatser med parker, nöjen och kultur, restauranger och caféer. Vi ser i 

samband med detta goda möjligheter att etablera en permanent plats för en 

fiskmarknad i den nya handelsytan, med närproducerade råvaror och lokalt fångad fisk 

från till exempel Mälaren, Hjälmaren och Saltsjön. Det torde finnas goda 

förutsättningar för en kommersiell aktör att bedriva denna typ av verksamhet. 

Det är därför glädjande att stadsbyggnadskontoret inte ser några hinder för att en 

permanent fiskmarknad, med inriktning mot försäljning till konsument, kan lokaliseras 

till Nya Slussen. En sådan verksamhet ges fullt stöd i den lagakraftvunna detaljplanen. 

 

Trafiknämnden 

 

Reservation anfördes av vice ordföranden Cecilia Brinck m.fl. (M), Patrik 

Silverudd (FP) och Karin Ernlund (C) enligt följande.  

 

Vi föreslår att nämnden beslutar att tillstyrka motionen, samt att därutöver anföra 

följande: 

Idén om en fiskmarknad i Stockholm är inte ny. Historiskt sett har det exempelvis 

funnits en fiskmarknad vid Slussen, dit fiskare från skärgården kom för att sälja sin 

fisk till stockholmarna. Sedan ett par år har ett försök med en fiskmarknad genomförts 

i Stockholm, en verksamhet som uppskattats mycket av både stockholmare och 

besökare. Olika framtida placeringar har diskuterats, och det är hög tid att nu finna en 

permanent lösning. 



 

Slussen är en av stadens viktigaste knutpunkter för gående, cyklister och 

kollektivtrafik. Nu ska Slussen byggas om till att också bli en av Stockholms mest 

attraktiva mötesplatser med parker, nöjen och kultur, restauranger och caféer. Vi ser i 

samband med detta goda möjligheter att etablera en permanent plats för en 

fiskmarknad i den nya handelsytan, med närproducerade råvaror och lokalt fångad fisk 

från till exempel Mälaren, Hjälmaren och Saltsjön. Det torde finnas goda 

förutsättningar för en kommersiell aktör att bedriva denna typ av verksamhet. 

Det är därför glädjande att trafikkontoret inte ser några hinder för att en permanent 

fiskmarknad, med inriktning mot försäljning till konsument, kan lokaliseras till Nya 

Slussen. En sådan verksamhet ges fullt stöd i den lagakraftvunna detaljplanen. 

 
Södermalms stadsdelsnämnd 
 

Reservation anfördes av Filip Solsjö m.fl. (M) och Anne-Lie Elfvén (FP) 

enligt följande. 

 

att därutöver anföra 

Sedan ett par år har ett försök med en fiskmarknad prövats i Stockholm, en verksamhet 

som uppskattats mycket av både stockholmare och besökare. Olika framtida 

placeringar har 

diskuterats, och det är hög tid att nu finna en permanent lösning. Idén om en 

fiskmarknad i Stockholm är förvisso inget nytt. Historiskt sett har det exempelvis 

funnits en fiskmarknad 

vid Slussen, dit fiskare från skärgården kom för att sälja sin fisk till Stockholmarna.  

Slussen är en av stadens viktigaste knutpunkter för gående, cyklister och 

kollektivtrafik. Nu ska Slussen byggas om till att också bli en av Stockholms mest 

attraktiva mötesplatser med parker, nöjen och kultur, restauranger och caféer. Vi ser i 

samband med detta goda möjligheter att etablera en permanent plats för en 

fiskmarknad i den nya handelsytan, med 

närproducerade råvaror och lokalt fångad fisk från till exempel Mälaren, Hjälmaren 

och Saltsjön. Det torde finnas goda förutsättningar för en kommersiell aktör att bedriva 

denna typ av verksamhet. 

Det är därför glädjande att förvaltningen ställer sig positivt till att 

exploateringskontoret föreslår att en fiskmarknad med inriktning mot försäljning till 

konsumenter finns med som ett tänkbart framtida koncept i den fortsatta 

projekteringen av Nya Slussen. En sådan verksamhet ges fullt stöd i den 

lagakraftvunna detaljplanen. 

 


